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Protokół Nr 16/2016 
z przebiegu  Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 

z dnia 6 kwietnia 2016 roku 
 

Rozpoczęcie posiedzenia Komisji godzina: 10,00 
Zakończenie posiedzenia godzina 12,10.  

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca 
zał. Nr 1 do protokołu. 
Goście uczestniczący w posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca zał. Nr 2 
do protokołu. 
Zaproszenie wraz z porządkiem obrad Komisji stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Powiatu1 Józef Piksa. Po powitaniu wszystkich przybyłych na posiedzenie, stwierdził na 
podstawie listy obecności kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.  
Ad. 1 Uwagi do porządku obrad zgłosił Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof 
Kwiatkowski  wnioskując o rozszerzenie porządku obrad o dwa projekty uchwał:  

• Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie wyrażenia zgody na powierzenie przez Samorząd Województwa 
Dolnośląskiego Powiatowi Wałbrzyskiemu zadania publicznego jakim jest realizacja 
projektu „Dolnośląska Stalica Kultury” w 2016 roku oraz dofinansowania zadania w 
wysokości 300 000 zł.  – proponując go w pkt 6. 

• Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Nechanice w celu 
wspólnej realizacji zadania jakim jest pozyskanie środków zewnętrznych z programu 
INTERREG VA. – proponując go w pkt 7  

Oraz wprowadzając autopoprawkę do zmian w budżecie.  

Komisja przez głosowanie 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (na sali obecnych 9 
radnych) przyjęła porządek obrad w brzmieniu poniżej:  

1. Przyjęcie porządku obrad Komisji. 
2. Przyjęcie dwóch protokołów z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu z dnia 

25.02.2016 roku oraz z dnia 29.02.2016 roku. 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 

sprawie zmian w budżecie na 2016r wraz z autopoprawką. 
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 

sprawie określenia zadań powiatu, na które przeznaczone są środki Powiatowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia 
Stanowiska Rady Powiatu Wałbrzyskiego do Ministra Zdrowia w sprawie przepisów 
prawa, które mogą doprowadzić do likwidacji basenu miejskiego w Gminie Głuszyca.  

                                                           
1 Ilekroć w protokole znajdzie się wpis Przewodniczący Komisji będzie to oznaczało Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Rozwoju Powiatu. 
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6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie wyrażenia zgody na powierzenie przez Samorząd Województwa 
Dolnośląskiego Powiatowi Wałbrzyskiemu zadania publicznego jakim jest realizacja 
projektu „Dolnośląska Stalica Kultury” w 2016 roku oraz dofinansowania zadania w 
wysokości 300 000 zł.  

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Nechanice w celu 
wspólnej realizacji zadania jakim jest pozyskanie środków zewnętrznych z programu 
INTERREG VA. 

8. Informacja o dochodach z najmu nieruchomości skarbu państwa i powiatu oraz 
sprzedaży nieruchomości. 

9. Sprawy różne.  
 
Ad. 2 Protokoły z posiedzeń Komisji z dnia 25.02.2016 roku oraz z dnia 29.02.2016 roku 
zostały przyjęte jednogłośnie (9za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na Sali 9 radnych). 

 
Ad. 3  Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2015r 
wraz z autopoprawką (stanowiący zał. Nr 4 do protokołu) przedstawiła Główna Księgowa 
Teresa Tworek. Omówiła najistotniejsze propozycje zmian dotyczące zadań inwestycyjnych 
(szczegółowo wskazane w uzasadnieniu do projektu). Wprowadza się nowe zadanie 
inwestycyjne w Dziale 801 80120 pn. przebudowa placu przed budynkiem Zespołu Szkół w 
Szczawnie – Zdroju  w kwocie 41 tys. zł zmniejszając jednocześnie zadanie modernizacja 
Zespołu Szkół w Szczawnie – Zdroju o kwotę 41 tyś zł. W jednostce przeprowadzona została 
kontrola Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego stwierdzając że niektóre 
elementy nawierzchni przyszkolnej zagrażają bezpieczeństwu uczniów. Stąd zaistniała 
konieczność przebudowy placu jako zadanie priorytetowe.  

Kolejne zmiany dotyczą inwestycji drogowych: zwiększa się środki na zadanie „przebudowa i 
remont mostu w miejscowości Kolce Gmina Głuszyca o kwotę 104 tyś 140 zł jednocześnie 
zmniejszając środki na zadaniu budowa chodnika w pasie drogi powiatowej w Starym 
Lesieńcu. Zmiana dokonana jest w związku z otrzymaną dokumentacją projektowo – 
kosztorysową i związku z możliwością przeprowadzenia przetargu dokonuje się przesunięć 
między zadaniami. Kolejna zmiana dot. Zadania pn. „przebudowa, modernizacja odcinków 
dróg powiatowych na terenie powiatu o kwotę 390 tyś. Występuje zmiana opisu zadania w 
związku z wprowadzeniem do realizacji drogi powiatowej Grzędy – Krzeszów. Jednocześnie 
dokonuje się zmniejszenia na zadaniach inwestycyjnych przebudowa drogi powiatowej w 
Grzędach 310 tyś zł i przebudowa drogi powiatowej w Sokołowsku 80 tyś zł. W związku z 
koniecznością zmian między rozdziałami 614 i 678 dokonana została zmiana o dokonanych 
wydatkach.  
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał, czy zwiększenie wydatków na remonty dróg powiatowych 
dotyczą jedynie inwestycji w Grzędach – Krzeszowie czy też są inne inwestycje. 
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił że w najbliższych dniach powiat otrzyma 
promesę na usunięcie skutków klęsk żywiołowych a promesa dotyczy wskazania drogi 
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Zagórze – Dziećmorowice. Po ostatnim przetargu mamy bardzo korzystne ceny jeżeli chodzi 
o realizacje zadań w zakresie modernizacji. Pojawiła się możliwość modernizacji odcinka 
drogi w kierunku  Krzeszowa, który jest obecnie w katastrofalnym stanie. Po rozmowach z 
wykonawcę droga ta będzie najprawdopodobniej wykonana za kwotę 593 216 zł.  Jeżeli 
pojawi się II część środków na usuwanie klęsk żywiołowych będzie możliwość wykonania 
remontu drogi w Sokołowsku.   

Radny Andrzej Lipi ński z niezrozumieniem przyjął informację o zabraniu środków na 
realizację drogi w Sokołowsku i zwrócił się o racjonalne wyjaśnienie.  

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że w związku z działaniami burmistrza 
Mieroszowa nie będzie można zrealizować całej inwestycji w Sokołowsku z uwagi na 
planowaną przez gminę  przebudowę kanalizacji w roku przyszłym  na tym odcinku. Kwota, 
która zostaje na zadaniu w zupełności wystarczy na wkład własny na realizacje tych 
odcinków na których będzie możliwość dokonania odbudowy drogi. Stąd nadwyżka zostaje 
przesunięta.  

Radny Andrzej Lipi ński zapytał o jakim niebezpieczeństwie jest mowa we wnioskach 
pokontrolnych że w związku z tym zaistniała konieczność wymiany nawierzchni placu 
Zespołu Szkół w Szczawnie – Zdroju.  

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski w tym roku kontrola wykazała nieprawidłowości na 
drodze wjazdowej od bramy do początku budynku i o ciągu pieszym do schodów.  

Radny Grzegorz Walczak zapytał z czego wynika wzrost kosztów remontu mostu w 
Kolcach oraz czy modernizacja nawierzchni drogi w Głuszycy na ul. Kościuszki dojdzie do 
mostu w Głuszycy. 

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski założenia budżetowe na realizacje inwestycji 
dotyczącej mostu obejmowały środki szacunkowe własne, nie było wówczas dokumentacji. 
Teraz przy pełnej dokumentacji uzupełniamy środki do wartości kosztorysowej. W 
odpowiedzi na pytanie dotyczące remontu drogi na ul. Kościuszki wyjaśnił, że remont będzie 
realizowany w kierunku Sierpnicy.  

Dyskusję zakończono 

W wyniku głosowania 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016r. 

Ad 4 Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie określenia zadań powiatu, na 
które przeznaczone są środki Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2016 roku (stanowi zał. Nr 5 do protokołu) przedstawił Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie Marek Śpiewak. Rodzaje zadań jak i przypisane do nich środki ilustruje 
załącznik do niniejszej uchwały. W tym roku środki są nieco mniejsze niż w roku 
poprzednim. Na okres połowy marca wpłynęło 514 wniosków na łączną kwotę 1 706 176 zł 
więc gdyby PCPR chciał zrealizować wszystkie wnioski zabrakło by 1 000000 zł na ich 
realizacje.  
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Dyskusji nie było 

W wyniku głosowania 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań powiatu, na które przeznaczone są 
środki Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. 

Ad 5. Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Stanowiska Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego do Ministra Zdrowia w sprawie przepisów prawa, które mogą 
doprowadzić do likwidacji basenu miejskiego w Gminie Głuszyca (stanowi zał. Nr 6 do 
protokołu) jak podkreślił Pan Krzysztof Kwiatkowski Wicestarosta Powiatu 
Wałbrzyskiego, był wyjściem naprzeciw propozycji, którą złożył burmistrz Gminy Głuszyca. 
Chodzi o możliwość wspólnego stanowiska w sprawie zmiany przepisów, które zablokowały 
możliwość korzystania z basenu odkrytego w Głuszycy. Jest to ważna sprawa z punktu 
widzenia mieszkańców tej Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji Józef Piksa opowiedział niezwykle ciekawą historię tego basenu, 
który został wybudowany przed wojną i służył sportowcom, którzy przygotowywali się do 
olimpiady w 1936 roku. Podkreślił również, że Gmina Głuszyca zawsze dbała o ten obiekt i 
stąd mógł on być przekazany jak co roku do użytku mieszkańcom i turystom korzystającym z 
uroków tej ziemi.  

Radny Grzegorz Walczak zwrócił się do radnych o poparcie tego stanowiska, aby wzmocnić 
stanowisko Gminy Głuszyca  

Dyskusję zakończono 

W wyniku głosowania 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Stanowiska Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
do Ministra Zdrowia w sprawie przepisów prawa, które mogą doprowadzić do likwidacji 
basenu miejskiego w Gminie Głuszyca.  

Ad 6.  Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego (stanowiący załącznik nr 6)  w sprawie 
wyrażenia zgody na powierzenie przez Samorząd Województwa Dolnośląskiego Powiatowi 
Wałbrzyskiemu zadania publicznego jakim jest realizacja projektu „Dolnośląska Stalica 
Kultury” w 2016 roku oraz dofinansowania zadania w wysokości 300 000 zł. został 
omówiony przez Zarząd.  
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Jarosław Buzarewicz podkreślił, że w związku z takim wyróżnieniem jakie spotkało 
Powiat Wałbrzyski poprosił o przedłożenie Radzie propozycji imprez, które będą realizowane 
w ramach tego projektu w poszczególnych Gminach do 15 grudnia 2016 roku wraz z 
preliminarzem wydatków.  
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz podkreślił, że nie ma jeszcze pełnego planu imprez. 
Uzgodnienia w tym zakresie ciągle trwają. Wstępnie planowanych jest ok 20 imprez. Wyraził 
nadzieję, że każda gmina weźmie w tym projekcie udział.  
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Radny Jarosław Buzarewicz zasugerował, aby przed podjęciem tej uchwały radni mieli 
możliwość zapoznania się z kalendarzem imprez kulturalnych tj. z zapoznaniem się z ofertą, 
która została przygotowana do konkursu do Urzędu Marszałkowskiego.  
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz podkreślił, że przygotowane imprezy, które zostały 
przygotowane przez wydział OR, a które tak wysoko zostały ocenione przez Urząd 
Marszałkowski są jedynie projektem i tak należy je traktować. Preliminarz wydatków też 
wymaga jeszcze dopracowania. 
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że propozycje imprez są w dalszym ciągu 
dyskutowane z Urzędem  Marszałkowskim. To, co prezentował Marszałek Samborski na sesji 
Sejmiku to były jedynie idee tzw. sztandarowe elementy, które będą miały wpływ na dobór 
repertuaru w poszczególnych gminach. Teraz zaczynają się negocjacje dotyczące szczegółów.  
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz poinformował, że najistotniejszym w chwili 
obecnej wyzwaniem jest przygotowanie otwarcia, które nastąpi 23 kwietnia br w teatrze 
Zdrojowym. Głównym tematem jaki powinien towarzyszyć każdej  imprezie na terenie 
poszczególnych gmin jest nawiązanie i ukazanie kultywowania tradycji kresów wschodnich w 
kulturze naszego regionu. Wspomniał również że na terenie Gminy Głuszyca ma zostać 
utworzony chór patriotyczny, który zostanie stworzony na bazie już istniejącego chóru 
regionalnego. Planowane jest zakupienie dla tego chóru strojów nawiązujących do naszych 
Polskich strojów historycznych. Omówił najważniejsze imprezy, które będą towarzyszyć 
temu projektowi.   
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał jaki będzie mechanizm realizowania finansowania tych 
imprez. Czy powiat będzie te zadania zlecał poszczególnym ośrodkom kultury w Gminach 
czy tez będzie samodzielnie je realizował goszcząc w poszczególnych gminach i korzystając z 
gościny tych ośrodków. Zapytał również jak będzie wyglądało finansowanie tych imprez. Czy 
w tej kwocie są wszystkie koszty kwalifikowane, czy też z naszego budżetu powiatu trzeba 
będzie zrealizować jakieś zadania.   
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz w tym projekcie są wskazane środki, które zostaną 
przeznaczane na te zadania. Zarząd zabezpieczył jako wkład własny  kwotę w wysokości 30 
tyś zł. na wypadek gdyby środki przeznaczone na ten cel okazały się niewystarczające. 
300 000 zł to dotacja celowa.  
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się aby Zarząd przygotował szczegółowe kalendarium.   
Radny Jarosław Buzarewicz nie zgodził się z wypowiedzią Członka Zarządu Mirosława 
Potapowicza wyjaśniając, że koszt niekwalifikowany do pokrycia z dotacji jest podatek VAT 
od towarów i usług pod warunkiem że podatek nie zostanie odzyskany w oparciu o przepisy 
ustawy o podatku od towarów i usług. Konstruując poszczególne budżety trzeba na to zwrócić 
szczególną uwagę.  
Przewodniczący Komisji Józef Piksa stwierdził, że Zarząd zbyt optymistycznie podszedł do 
tej ilości imprez wiedząc jakim budżetem dysponuje. Realizacje tego wszystkiego jest mało 
prawdopodobna. Ponownie jak poprzednik zwrócił uwagę aby organizatorzy bardzo 
dokładnie przyjrzeli się regulacjom prawnym rozliczania takiej dotacji gdyż w razie błędu 
może się okazać że trzeba będzie całą kwotę zwrócić. Jest to niezwykle odpowiedzialna 
sprawa. Zaproponował aby włączyć w te imprezy orkiestrę dętą z Głuszycy, której 
przekazano instrumenty.  
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Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski podkreślił, że wśród zaproponowanych imprez tego 
projektu są takie, które na stałe są wpisane w kalendarium imprez danej gminy, aby obniżyć 
koszty.  
Radny Andrzej Lipi ński zapytał jakie zespoły wystąpią na otwarciu tej imprezy w dniu 23 
kwietnia 2016 roku.   
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyjaśnił, że impreza jest planowana na ok. 350 osób. 
W trakcie tej uroczystości zostanie przekazany klucz otwarcia Dolnośląskiej Stolicy Kultury 
Powiatowi Wałbrzyskiego. Jednym z zespołów, który zostanie zaproszony, a który został 
zaproponowany przez Marszałka  pochodzi z Lublina. Zespół znany i ceniony w Polsce, który 
wkomponowuje się w tematykę patriotycznej nuty kresów wschodnich.    
Radny Jarosław Buzarewicz podkreślił, że 4% dotacji to koszty kwalifikowane czyli koszty 
osobowe i bezosobowe (wynagrodzenia wraz z kosztami pracownika i koordynatora tego 
projektu). W związku z tym zapytał kto jest koordynatorem tego projektu i jak będą 
rozkładane te koszty – kto ze strony Starostwa Powiatowego będzie pracował przy tym 
projekcie.  
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz poinformował, że decyzją Zarządu to on jest osobą 
odpowiedzialną za ten projekt, a wraz z nim będzie go realizować naczelnik wydziału OR 
Pani Aneta Błaszkiwicz.   
Radny Jarosław Buzarewicz wobec złożonej deklaracji Członka Zarządu stwierdził, że to 
pan Mirosław Potapowicz jest koordynatorem tej imprezy.  
Dyskusję zakończono 

W wyniku głosowania 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie przez Samorząd 
Województwa Dolnośląskiego Powiatowi Wałbrzyskiemu zadania publicznego jakim jest 
realizacja projektu „Dolnośląska Stalica Kultury” w 2016 roku oraz dofinansowania zadania 
w wysokości 300 000 zł. 

Ad. 7 Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Miastem Nechanice w celu wspólnej realizacji zadania jakim jest pozyskanie 
środków zewnętrznych z programu INTERREG V A omówiła Pani Aneta Błaszkiwicz. Jak 
podkreśliła jest to wymóg formalny aby moc aplikować o środki z programu INTERREG V a. 
Do złożenia wniosku konieczne jest zawarcie porozumienia z miastem Nechanice.  
Radny Kamil Orpel  zapytał czego konkretnie  miałby dotyczyć ten projekt. Jakie działania 
są po stronie Polskiej a jakie po stronie czeskiej. Jaki ma być efekt tego projektu. Jaki obszar 
obejmie i jaki jest koszt.  
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiwicz wyjaśniła 
że celem głównym tego projektu jest zwiększenie zatrudnienia na terenie Powiatu 
Wałbrzyskiego w branży turystycznej i usługowej, które turystykę wspierają. Szlak 
samochodowy będzie oznaczony. Na terenie naszego regionu powstaną kioski multimedialne 
podłączone do internetu. Będzie wydany atlas turystyczny.  
Radny Grzegorz Walczak zapytał jakie miejscowości będzie obejmował ten szlak, gdzie te 
kioski multimedialne staną oraz czy treści, które tam będą umieszczone zostaną uzgodnione z 
burmistrzami poszczególnych gmin.  
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Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiwicz wyjaśniła, 
że w ramach tego projektu planuje się postawienie 12 kiosków 4 będą stały po stronie czeskiej 
i 8 po stronie polskiej w każdej gminie jeden kiosk. 

Radny Kamil Orpel  zaapelował do Zarządu aby przeprowadzili rozmowy z włodarzami 
gmin w sprawie  umiejscowienia tych kiosków multimedialnych na ich terenie. Takie 
działania należy ustalać z wójtami i burmistrzami terenu. Powiat nie powinien sam wyznaczać 
miejsca.  

Radny Grzegorz Walczak poinformował, ze Gmina Głuszyca przygotowuje się do realizacji 
własnego projektu, który jest bardzo podobny do tego, który został dzisiaj zaprezentowany 
stąd wymagalnym byłoby skoordynowanie tych działań z włodarzami gmin.  

Radny Jarosław Buzarewicz stwierdził, że takie działania bez udziału włodarzy mogą się 
nie udać. Jakie są koszty kwalifikowalne tego projektu i jak się one rozchodzą.  

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiwicz wyjaśniła, 
że koszt projektu przekracza pół miliona złotych 10% jest po stronie czeskiej  reszta po 
stronie polskiej. Finansowanie 80% ze środków zewnętrznych.  
Dyskusję zakończono. 
W wyniku głosowania 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 
Miastem Nechanice w celu wspólnej realizacji zadania jakim jest pozyskanie środków 
zewnętrznych z programu INTERREG V A Zaopiniowanie projektu uchwały za 10 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Ad 8 Informację o dochodach z najmu nieruchomości skarbu państwa i powiatu oraz 
sprzedaży nieruchomości (stanowiącą zał. Nr 7 do protokołu) omówił Naczelnik Wydziału 
Administracji Architektoniczno – Budowlanej i Gospodarki Nieruchomościami 
Bogusław Buczyński.  
Radny Kamil Orpel  wspomniał, że na terenie gminy Jedlina – Zdrój jest zabudowa, która ze 
względu na bardzo zły stan zagraża życiu mieszkańców. Zapytał również o działkę na terenie 
której znajduje się ta nieruchomość (gmina Jedlina-Zdrój przy ul. Kłodzkiej 79, po prawej 
stronie restauracji Oberża). Nieruchomość przekazana jest w użytkowanie wieczyste. Jest to 
ruina bardzo mocno zdegradowana. Obiekt ten ze względu na swoje usytuowanie przy 
głównej drodze wpływa negatywnie na estetykę środowiska.  
Zapytał, czy były podejmowane działania wyegzekwowania remontu tej nieruchomości oraz 
czy właściciel tego budynku realizuje na czas obowiązek płacenia kosztów użytkowania 
wieczystego. Zaapelował do Zarządu, aby podjąć działania w celu wyegzekwowania od 
właściciela – użytkownika wieczystego zabezpieczenia tej nieruchomości. Zawnioskował 
również, aby podjęte zostały działania odzyskania tego budynku przez Powiat (wskazał kilka 
rozwiązań). Jak podkreślił może w ten sposób miejsce to zostanie należycie 
zagospodarowane.   

Naczelnik Wydziału Administracji Architektoniczno – Budowlanej i Gospodarki 
Nieruchomościami Bogusław Buczyński wyjaśnił, że nadzór budowlany wydał nakaz 
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częściowej rozbiórki elementów zagrażających życiu mieszkańców, ale właściciel z tego 
obowiązku się nie wywiązał. Stwierdzono również zadłużenie w związku z nie uiszczaniem 
opłaty za użytkowanie wieczyste.    

Radny Kamil Orpel  zapytał Starostę, czy w związku z zaistniałą sytuacją istnieje możliwość 
wyegzekwowania prawnie pewnych czynności od  najemcy tej nieruchomości, który nie 
wywiązuje się ze swoich obowiązków. 

Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że sprawa zostanie dokładnie zbadana a w 
sytuacji potwierdzenia zdarzeń o których mowa zostanie wszczęte postępowanie.   

Radny Andrzej Lipi ński  zapytał o losy nieruchomości w po byłym przejściu w granicznym 
Golińsku. Zapytał również o obiekt położony przy ul. Żeromskiego 32 po byłym komisariacie 
w Mieroszowie.  

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski podkreślił, że Burmistrz Gminy Mieroszów złożył 
deklarację, że do końca tego roku wykona studium zagospodarowania a wówczas Zarząd 
podejmie decyzje. Jeżeli chodzi o budynek po byłej straży graniczne w Goliński, Zarząd 
pozytywnie odniósł się do wniosku o przekazanie go Gminie Mieroszów. Jednak do 
zakończenia procedury wymagalna jest zgoda Wojewody jako właściciela nieruchomości 
skarbu państwa.  

Ad. 9 Sprawy bieżące. 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał dlaczego nie ma kontynuacji remontu chodnika przy ul 
Sportowej w Mieroszowie. 

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że jest to podyktowane koniecznością 
wymiany a co za tym idzie zakupu nowych obrzeży, co w pierwszym etapie nie było brane 
pod uwagę. Wymiana tych elementów poprawi estetykę tego odcinka chodnika.  

Radny Grzegorz Walczak zapytał jaki jest postęp prac przy wycince drzew wzdłuż ul 
Kościuszki i ul. Pamięci Narodowej w stronę Sierpnicy oraz kiedy zostanie dokonana 
podcinka drzew przy ul. Kolejowe w Głuszycy.  

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski zlecenie na wycinkę drzew dajemy sukcesywnie. 
Zwrócił uwagę że sprawdzi te odcinki o których mówi radny. 

Radny Jarosław Buzarewicz zapytał, dlaczego wójt gminy Czarny Bór nie otrzymał ani 
zaproszenia na spotkanie do Starostwa ani listu  otwartego, który został wypracowany w 
trakcie mediacji w sprawie utrzymania na terenie Gminy Czarny Bór Ochotniczej Straży 
Pożarnej. List ten był skierowany właśnie do Wójta Gminy Czarny Bór, a jak podkreślił 
włodarz tej gminy z treścią listu musiał się zapoznawać z plakatów. Wspomniał również, że 
wójt gminy na posiedzeniach Gminy Czarny Bór niepochlebnie wypowiada się na temat 
powiatu.  
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 Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyjaśnił, że zarówno zaproszenie na spotkanie jak i 
list otwarty zostały wysłane i  dostarczone do Gminy Czarny Bór, a tym samym otrzymał je 
Wójt Gminy Czarny Bór.    

Radny Andrzej Lipi ński zapytał kiedy zostaną wykonane roboty cząstkowe na drodze 
powiatowej w Sokołowsku. Zapytał również czy przed przystąpieniem do remontu 
generalnego drogi powiatowej w kierunku Chełmska Śl.  będzie możliwe załatanie „dziur”.  

Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że jak tylko ekipa remontowa wykona 
prace, które w ocenie zarządu powiatu są priorytetowe wówczas niezwłocznie wejdzie na tę 
drogę w Sokołowsku w celu załatania największych „dziur”. Natomiast remont drogi w 
kierunku Krzeszowa zostanie zakończony pod koniec kwietnia stąd nie ma potrzeby „łatania 
dziur”, byłaby to niegospodarność, a mieszkańców prosimy o ostrożność i cierpliwość.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Józef Piksa zamknął szesnaste 
posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Na tym protokół zakończono.   
 
Protokół sporządziła:       Przewodniczący Komisji  
   Violetta Muszyńska     Budżetu i Rozwoju Powiatu 
    Główny Specjalista         /-/ 

        Józef Piksa 
 

Załącznik: Nagranie CD z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu stanowi zał. do 
protokołu.  

        

 

 

 


